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Protokół nr 1/13 

z posiedzenia Komisji Finansów i Inwestycji odbytego w dniu 29 stycznia 2013 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Goleszowie przy ul. 1 Maja 5. 

 

 W posiedzeniu, któremu przewodniczył przewodniczący Komisji Leszek Szlauer 

udział wzięli wszyscy członkowie komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 

do nin. protokołu oraz zaproszeni goście według załącznik nr 2.  

Przewodniczący Leszek Szlauer o godz. 15.00 otworzył posiedzenie Komisji i po 

powitaniu członków Komisji oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie Komisji, co pozwala na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Wydanie opinii w sprawie złożonych wniosków na poprzednim posiedzeniu 

Komisji. 

3. Zapoznanie się z rozliczeniem dotacji udzielonych przez Gminę organizacjom 

pozarządowym. 

4. Opiniowanie projektów uchwał. 

5. Sprawy bieżące. 

Na prośbę Skarbnika Gminy Beaty Kubaczki, przewodniczący Komisji zaproponował zmianę 

porządku obrad polegającą na omówieniu punktu 4. porządku obrad po punkcie 1. Zmiana 

taka została poddana pod glosowanie i została przyjęta 7 głosami „za”. 

 

Ad.1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Po zapoznaniu się z treścią protokołu nr 11/12 z posiedzenia Komisji Finansów i Inwestycji, 

które odbyło się 28 grudnia 2012 r. Komisja przyjęła go jednogłośnie. 
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Ad.2. Opiniowanie projektów uchwał. 

Przewodniczący poddał pod dyskusję następujące projekty uchwał: 

Projekt uchwały w sprawie stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – 

projekt stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję, 

w której głos zabrali: 

Radny Karol Lipowczan poinformował, iż na posiedzeniu Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, której przewodniczy radny, w dniu 

23 stycznia br. przegłosowano wniosek w sprawie zmian w/w projektu uchwały. Komisja 

zaproponowała zmianę projektu uchwały, polegającą na zmianie stawek opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi z 20,00 zł na 15,00 zł za odpady niesegregowane 

oraz z 13,00 zł na 9,00 zł za odpady segregowane.  

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar  potwierdził przyjęcie wniosku, o którym mówił radny Karol 

Lipowczan. Zaznaczył jednocześnie, iż on optował by stawka opłaty za odpady 

niesegregowane była wyższa niż 15,00 zł i wynosiła 18,00 zł. Zdaniem Wójta kwota 18,00 zł 

jest kwotą „bardziej proekologiczną” . Wójt przypomniał o konieczności uchwalenia stawek 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na styczniowej sesji, pomimo tego, iż 

przetarg na wywóz odpadów dopiero się odbędzie. Poinformował także, że ustawa ustanowiła 

wymóg segregacji śmieci przez każdego mieszkańca gminy, a wyższe stawki za oddawania 

odpadów nieposegregowanych ma być pewnego rodzaju karą, za niestosowanie zapisów 

ustawy.  

Propozycję Wójta, by stawka opłaty za odpady nieseggregowane wynosiła 18,00 zł poparł 

przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka. Zdaniem przewodniczącego stawka ta 

powinna być dwukrotnie wyższa od stawki opłaty za odpady segregowane, ponieważ celem 

uchwały jest nakłonienie mieszkańców do segregowania odpadów.  

Kolejno radny Artur Wi ęcław stwierdził, że dopiero po rozstrzygnięciu przetargu będzie 

można ustalić ostateczne stawki.  

Idąc za tym głosem, radny Leonard Musioł zaproponował, by w uchwale znalazł się zapis 

procentowy a nie kwotowy. Zapis ten miałby dotyczyć stawek opłat za odpady 

niesegregowane i mówić o tym, iż stawka ta jest o 100% wyższa od stawki opłaty za wywóz 

odpadów segregowanych. 

Radny Paweł Górniak uznał, że przetarg na wywóz odpadów powinien być przygotowany 

na ogólną ilość śmieci podzieloną przez liczbę mieszkańców gminy. Zdaniem radnego przy 

ustaleniu stawki opłaty należy także wziąć pod uwagę rodziny wielodzietne. Radny zapytał 
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o możliwości udzielenia takim rodzinom ulg lub ustanowienia opłaty od gospodarstwa 

domowego a nie od liczby osób zamieszkujących daną nieruchomość. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar  odpowiadając poinformował, że ustawa o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach nie przewiduje takich rozwiązań, a przewodniczący  Rady 

Kazimierz Wisełka dodał, że ustanowienie opłat od gospodarstw domowych a nie od liczy 

mieszkańców byłoby powrotem do starych zasad. 

Następnie ponownie głos zabrał radny Leonard Musioł prosząc o dane dotyczące 

ściągalności opłat za ścieki w Puńcowie. Zdaniem radnego liczba osób niepłacących za ścieki 

będzie porównywalna z liczbą osób, którzy nie będą opłacać wywozu odpadów komunalnych.  

Wójt Gminy oszacował, że jest to około 30% mieszkańców korzystających z kanalizacji. 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przewodniczący Komisji Leszek Szlauer 

poddał pod głosowania następujące zapisy projektu uchwały: 

1. „§1. 1. Ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

w wysokości 20,00 zł (dwadzieścia złotych 00/100) miesięcznie od osoby 

zamieszkującej dane nieruchomość.” – wszyscy członkowie Komisji zagłosowali 

przeciw takiemu zapisowi. 

2. „§1. 1. Ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

w wysokości 15,00 zł (piętnaście złotych 00/100) miesięcznie od osoby zamieszkującej 

dane nieruchomość.” – wszyscy członkowie Komisji zagłosowali za przyjęciem 

takiego zapisu. 

3. „2. Ustala się niższą stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli 

odpady zbierane są w sposób selektywny, w wysokości 13,00 zł (trzynaście złotych 

00/100) miesięcznie od osoby.” – wszyscy członkowie Komisji zagłosowali przeciw 

takiemu zapisowi. 

4. „2. Ustala się niższą stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli 

odpady zbierane są w sposób selektywny, w wysokości 9,00 zł (dziewięć złotych 

00/100) miesięcznie od osoby.” – wszyscy członkowie Komisji zagłosowali za 

przyjęciem takiego zapisu. 

Projekt uchwały w sprawie stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

został wraz z wprowadzonymi zmianami zaopiniowany pozytywnie. 
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Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na 

lata 2013-2023 – projekt stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. Przewodniczący Komisji 

otworzył dyskusję, w której głos zabrali: 

Skarbnik Gminy Beata Kubaczka poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa 

uchwałą z dnia 28 stycznia br. wydała pozytywną opinię o prawidłowości planowanej kwoty 

długu Gminy Goleszów wynikającej z planowanych i zaciśniętych zobowiązań. Jednakże 

RIO, w uzasadnieniu, zwróciło uwagę, że z uchwalonej wieloletniej prognozy finansowej 

zawierającej m.in. kwoty długu jednostki samorządu terytorialnego wynika, iż w latach 2016-

2017 nie zostanie spełniona relacja o której mowa w art. 243 ustawy o finansach publicznych. 

Utrzymanie takiego stanu będzie skutkowało brakiem możliwości uchwalenia budżetu gminy 

w tych latach budżetowych. RIO sugeruje podjęcie niezbędnych działań w zakresie 

planowania wieloletniego, które umożliwiłyby wprowadzenie odpowiednich zmian 

w wieloletniej prognozie finansowej, skutkujących zachowaniem relacji określonej w art. 243 

ustawy. Uchwała RIO stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

Skarbnik stwierdziła, że warunkiem uzyskania pozytywnej opinii RIO dla uchwały 

w sprawie zaciągnięcia kredytu jest zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej. Zmiana 

ta będzie polegać na zmniejszeniu w roku 2013 rozchodów gminy o kwotę 300 000 zł 

i taka zmiana zostanie na sesji przedstawiona radnym.  

Kolejno glos zabrał przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka, który stwierdził, że 

wprowadzenie takiej zmiany może się wiązać ze zmniejszeniem wydatków na niektóre 

inwestycje.  

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Goleszów na lata 2013-2023, wraz ze zmianą polegająca na zmniejszeniu w roku 2013 

rozchodów gminy o kwotę 300 000 zł. 

Przed rozpoczęciem głosowania, radny Paweł Górniak złożył propozycje, bo głosowanie to 

było głosowaniem imiennym.  

Przeciwko takiej propozycji wystąpił jednak Przewodniczący Rady informując, że o tym jakie 

głosowania można przeprowadzać imiennie decyduje ustawa o samorządzie gminnym.  

Przystąpiono do głosowania. 

6 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały wraz ze 

zmianą. 
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Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 rok – projekt stanowi załącznik nr 

6 do nin. protokołu. Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję, w której głos zabrali: 

Skarbnik Gminy Beata Kubaczka poinformowała, że zmiany w budżecie polegają na 

zmianach rozchodów gminy o omawiane wcześniej 300 000 zł oraz na wprowadzeniu do 

budżetu sumy 1.142.832,00 zł wynikającej z ustawy śmieciowej.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji  nad projektem uchwały przewodniczący Komisji 

poddał go pod głosowanie.  

Projekt został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu – projekt stanowi 

załącznik nr 7 do nin. protokołu. Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. W dyskusji nikt 

jednak nie zabrał głosu. 

Projekt został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Ad.3. Wydanie opinii w sprawie złożonych wniosków na poprzednim posiedzeniu 

Komisji.  

Przewodniczący Komisji przypomniał, że 10 grudnia 2012 r. Komisja złożyła wniosek 

w sprawie utworzenia w ramach rezerwy celowej podpunktu e) na wydatki bieżące w zakresie 

remontu dróg gminnych w wysokości 45 519,00 zł a w podpunkcie d) na zadania w zakresie 

polityki społecznej ustalić kwotę 100 000 zł.  

Wniosek ten został zrealizowany. 

 

Ad.4. Zapoznanie się z rozliczeniem dotacji udzielonych przez Gminę organizacjom 

pozarządowym. 

Członkowie Komisji otrzymali pisemną informację dotyczącą współpracy finansowej 

z organizacjami pozarządowymi w 2012 roku – informacja ta stanowi załącznik nr 8 do nin. 

protokołu. 

Zastępca Wójta Tomasz Jaszowski poinformował, że współpracą z organizacjami 

pozarządowymi zajmuj się inspektor ds. org. pozarządowych i prasy lokalnej Małgorzata 

Szteler-Furmaniuk. Niestety pracownica ta jest obecnie na zwolnieniu lekarskim i po 

powrocie przygotuje szczegółowa informację na ten temat. Pisemną informację, którą dziś 

otrzymali radni przygotowała inspektor Grażyna Porębska-Jochacy. 
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Informacja ta została omówiona przez zastępcą wójta. Nikt z członków nie wniósł uwag. 

Informacja o współpracy finansowej z organizacjami pozarządowymi w 2012 roku 

została przyjęta jednogłośnie, tj. 7 glosami „za”. 

 

Ad.5. Sprawy bieżące. 

Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer przypomniał, że Komisji Edukacji, Kultury, 

Sportu i Ochrony Zdrowia skierowała do Komisji Finansów wniosek o dokonanie analizy 

możliwości finansowych ewentualnego utworzenia w Puńcowie oddziału przedszkolnego 

Przedszkola w Goleszowie w nowym roku 2013/2014. 

Temat ten omówił Wójt Gminy Krzysztof Glajcar . Poinformował on, że po 

przeanalizowaniu materiałów i po zapoznaniu się ze wszystkimi sprawami formalnymi 

podjęto wstępną decyzję o utworzeniu na terenie szkoły w Puńcowie „punktu przedszkolnego 

przy szkole w Dzięgielowie”. Utworzenie punktu zamiast oddziału  daje pewne korzyści 

finansowe. Punkt ten miałby charakter publiczny, rodzice płaciliby za ponadprogramowe 

godziny, a szkoła z Dzięgielowa dowoziłaby posiłki na zasadach cateringu.  

Nikt z członków Komisji nie wniósł uwag do przedstawionej informacji. Komisja przyj ęła ją 

bez głosowania.  

 

Radny Karol Lipowczan poprosił o informacje dotyczące pisma mieszkanki Gminy 

dotyczące wprowadzenia ulg za pobyt w przedszkolu dziecka niepełnosprawnego. Wójt 

Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że dziecko mieszkanki, która składała pismo 

uczęszcza teraz do przedszkola w Goleszowie. Wprowadzenie ulg dla dzieci 

niepełnosprawnych byłoby aktem prawa miejscowego, które najszybciej mogłoby wejść 

w życie w maju br., a dziecko to od września zacznie uczęszczać do szkoły.  

Członkowie Komisji przyj ęli bez uwag taką informacj ę. 

 

Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer odczytał przygotowane przez siebie sprawozdanie 

z działalności Komisji Finansów i Inwestycji. Nikt z radnych nie wniósł uwag do 

przedstawionego sprawozdania.  

Sprawozdanie zostało jednogłośnie przyjęte, tj. 7 glosami „za” i stanowi załącznik nr 9 do 

nin. protokołu. 

Na tym protokół zakończono: 

Protokołował: 

przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji 

Leszek Szlauer.  


